
 
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
Doboz, Kossuth tér 3. sz. Tel:/Fax: 268-765. 
 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. január 
hó 29-én (csütörtök) 14.00 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről. 

 
Az ülés helye: Községháza C épület tanácskozó terme 
 
Jelen vannak: Köves Mihály polgármester 
  Aratóné Vágner Margit alpolgármester 
  Hidvégi Julianna képviselő 
  Puju János Zoltán képviselő 
  Szabó László képviselő 
  Váradi Mária képviselő 
  
Tanácskozási joggal megjelent az ülésen: 
 Szabó Tibor aljegyző 
 Szatmári Júlia nem képviselő bizottsági tag 
 Gáborné Fekete Katalin Eszter (Dobozi Gondozási Központ) 
 Pujuné Deme Anita, a Mesekert Óvoda vezetője 
 Orodán Mária , a Bölcsőde vezetője 
                        Szabó Anikó, védőnő 
                        Vácziné Urbanecz Annamária, felelős szerkesztő 
 Czinanó János 
 Dézsi Ferenc 
                        Nyisztor Mihályné, a Postahivatal vezetője 
 Nagy Károly 

Bondár Lajos, a Békés-Manifest Kft. ügyvezetője 
 
Meghívottak: Doboz Nagyközség Önkormányzata Szervezeti és Működési 
Szabályzata szerint 
 
Köves Mihály polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket. A jelenléti ív 
alapján megállapítom, hogy a nyílt Képviselő-testületi ülés határozatképes. 
Békési Mihály Tibor képviselő jelezte távollétét. A napirendre a kiküldött 
meghívó szerint teszek javaslatot azzal a módosítással, hogy a nyílt ülés 3. 
napirendi pontját most nem tárgyalnánk. A zárt ülés napirendi pontjait zárt 
ülésen tárgyalja meg a Képviselő-testület a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 46.§ (2) bekezdése 
alapján. 
 
Köves Mihály polgármester: Van-e valakinek kérdése, véleménye, más 
javaslata a napirenddel kapcsolatban? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 



 
 
 

2 

Köves Mihály polgármester: Amennyiben nincs kérdés, más vélemény, 
javaslat, kérem, szavazzunk a módosított napirendi javaslatról. 
 
A polgármester ezt követően a Képviselő-testület nyílt és zárt ülésének 
napirendjére a következő javaslatot tette:  
 
Nyílt ülés: 
 
1.) Tájékoztatás a két ülés között történtekről 
 Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
3.) Döntés a Dobozi Cigány Nemzetiségi Önkormányzattal kötött 
megállapodás felülvizsgálatával kapcsolatban 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
4.) DAREH 2015. évi működési hozzájárulás 

Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
5.) A DAREH Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítása 
Előadó: Köves Mihály polgármester 

 
6.)  A Békés-Manifest Közszolgáltató Nonprofit Kft.-vel kapcsolatos döntések 
     Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
7.) Bejelentések 
 
8.) Kérdések, interpellációk 
 
Zárt ülés: 
 
1.) Nagy Judit flotta telefondíj részletfizetési kérelme 
     Előadó: Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága 
 
2.) Döntés a Doboz, Ady u. 15. sz. ingatlannal kapcsolatban 
     Előadó: Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága 
 
3.) Bejelentések 
 
4.) Kérdések, interpellációk 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül – a napirendi javaslatot elfogadta. 
 
Az I. napirendi pont tárgyalása: 
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Az I. napirendi pont tárgya: Tájékoztató a két ülés között történtekről 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A két ülés között eltelt időről az alábbiakban 
szeretnék tájékoztatást adni: 
December 19-én az óvoda felújítási támogatási szerződés aláírása ügyében a 
Belügyminisztériumban jártam. A támogatási összeg, az a bizonyos 30 millió 
Ft megérkezett még decemberben, Karácsony után az első munkanapon, az 
Önkormányzat számlájára. Ezt az összeget elhelyeztük egy tőkegarantált 
értékpapír folyószámlán, valamennyi kis hozamot remélünk ettől az összegtől. 
A pályázat értelmezése, átdolgozása folyamatban van, a vezető óvónő aktív 
közreműködésével. A közeljövőben kerül sor a tervezői egyeztetésre, valamint 
a közbeszerzéssel kapcsolatos lépések megtárgyalására.  
 
Ugyanezen a napon a szennyvízberuházással kapcsolatban a Duna Aszfalt Kft. 
és az A-Híd Zrt. képviselőivel tárgyaltam Budapesten. Ez egy 
munkamegbeszélés volt. Kölcsönösen tájékoztattuk egymást, az Önkormányzat 
részéről a követelményeket fogalmaztam és erősítettem meg, a kivitelező cégek 
képviselői a problémáikat mondták el, immár sokadszorra. De így legalább 
megismertük, hogy milyen lehetőségek vannak a beruházást illetően, annak 
érdekében, hogy határidőre be tudjuk fejezni. 
 
Január 6-án a Dobozi Értéktár Bizottság ülésén vettem részt a Közösségi Ház 
és Könyvtárban.  
 
Január 7-én volt egy felsővezetői szintű megbeszélés, amelyre az 
alpolgármester asszonnyal együtt vettünk részt. A kivitelező cégek, a 
projektmenedzsment, a jogász hölgy vett részt, valamint a Nemzeti Fejlesztési 
Programiroda vezetői koordinálták ezt a megbeszélést. Ezen születtek 
különböző döntések arra vonatkozóan, és követelmények szintén megerősítésre 
kerültek, hogy a beruházást határidőre, 2015. szeptember 30-ra, be kell fejezni. 
Erre ígéretet kaptunk. Minden cég megkapta a maga feladatát, hogy milyen 
határidőre mit kell, hogy teljesítsen, annak érdekében, hogy ez a beruházás egy 
sikeres beruházás legyen. 
 
Január 9-én egy kooperációs megbeszélés volt. Az Alföldvíz Zrt. műszaki 
igazgatójával is egyeztetést folytattam a kooperációs megbeszélést 
megelőzően. Itt a leendő üzemeltetővel tekintettük át azokat a feladatokat, 
üzemeltetői módosítási kérelmeket, amik megfogalmazódtak már a beruházás 
elindítása óta, és jelenleg is aktuálisak. Hiszen nem sokára a próbaüzemre kerül 
sor. 
 
Január 15-én az Alföldvíz Zrt.-nél szintén a szennyvízberuházással 
kapcsolatosan egyeztettünk alpolgármester asszonnyal együtt. A kivitelezők 
képviselői valamint az üzemeltető képviselői vettek részt. A gyakorlati teendők 
megvitatása, azoknak a kompromisszumoknak a megbeszélése zajlott, amelyek 
szükségesek ahhoz, hogy a munkák folyamatosan elvégzésre kerülhessenek. 
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Ezen a napon a Körösök Völgye Közhasznú Egyesület közgyűlésén is részt 
vettem. A békéscsabai székhelyű egyesületből az előző Képviselő-testület 
korábban már kilépési szándékát jelezte. Egy megalakulandó gyulai LEADER 
csoporthoz tartozik majd Doboz. Ezt a változást a minisztérium befogadta. 
Ennek megfelelően a gyulai járáshoz tartozó települések, tehát Gyula, 
Kétegyháza, Lőkösháza és Elek mellett Sarkad, Doboz illetve Okány is 
csatlakozik, ehhez a térségfejlesztési egyesülethez. Ez az egyesület a 
vidékfejlesztési források közül a LEADER forrásokat igénybe tudja venni. Az 
Európai Uniós források közül, az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési 
Alapban vannak ezek a források. Korábban ennek az alapnak az összegének a 
12%-a állt rendelkezésre, 2015-től az 5%-a fog rendelkezésre állni. Jelentős 
forráscsökkenés következett be. A gyulai LEADER csoporttól azt várom, hogy 
minél több forrás érkezzen Dobozra. A LEADER csoportoknál nem csak 
önkormányzatok, hanem magánszemélyek és vállalkozók is lehetnek tagok. Az 
egyesületnek a közgyűlés a legfőbb szerve, van egy elnökség, ami az operatív 
irányítási feladatokat látja el. 
 
Január 22-én a Munkaügyi Központban a közmunkaprogramokat egyeztettük. 
A bejelentéseknél részletesen fogok szólni a tervezett 
közmunkaprogramjainkról. 
 
Január 27-én a Támogató Szolgálat támogatási szerződését írtam alá 
Békéscsabán. Az NRSZH ellenőrizni fogja a bölcsődét 2015. negyedik 
negyedévében. Az ellenőrzött időszak 2014. és 2015. évet fogja érinteni. 
  
Én a két ülés között történtekről ennyiben kívántam tájékoztatást adni. 
 
A Képviselő-testület a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
Az II. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az II. napirendi pont tárgya: Jelentés a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Nem kívánom a jelentésben leírtakat 
kiegészíteni. 
 
A jelentést megtárgyalta a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság, kérem elnök 
asszonyt, hogy ismertesse a Bizottság véleményét. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
bizottságunk a jelentést megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra 
javasolta. 
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Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen, van-e valakinek kérdése, 
véleménye, más javaslata a jelentéssel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: Kérem a Képviselő-testületet, hogy szavazzunk 
a jelentésről az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.  
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül – a következő határozatot hozta: 
 

1/2015.(I.29.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
jegyzőkönyv mellékletét képező lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló jelentést elfogadja. 

 
A III. napirendi pont tárgyalása: 
 
A III. napirendi pont tárgya: Döntés a Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzattal kötött megállapodás felülvizsgálatával kapcsolatban 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A jogszabályi előírásoknak megfelelően minden 
év január 31-én felül kell vizsgálni a megkötött megállapodást. Jogszabály 
módosításra nem került sor, tekintettel arra, hogy a Képviselő-testület nem 
régiben fogadta el az együttműködési megállapodást, ennek a megállapodásnak 
a módosítására nem teszünk javaslatot.  
 
Köves Mihály polgármester: Kérdezem, van-e valakinek kérdése, észrevétele, 
más javaslata? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
megtárgyalta, kérem képviselő asszonyt, hogy ismertesse a Bizottság 
véleményét. 
 
Váradi Mária, képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: a 
bizottságunk a napirendi pontot megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és 
elfogadásra javasolta  a Képviselő-testületnek. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki a határozati javaslatot 
elfogadja, kérem kézfelnyújtással szavazzon. 
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A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül - a következő határozatot hozta: 
 

2/2015.(I.29.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete úgy 
dönt, hogy nem módosítja a Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testületével megkötött, a 
nemzetiségi önkormányzati személy és tárgyi feltételeit 
biztosító együttműködési megállapodást. 
 

 
A IV. napirendi pont tárgyalása: 
 
A IV. napirendi pont tárgya:  DAREH 2015. évi működési hozzájárulás 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A Délkelet-Alföld Regionális 
Hulladékgazdálkodási Rendszer működtetésére Önkormányzati Társulás 
alakult. Doboz a belépéskor 4 774 fő lakosság számmal rendelkezett. A 
társulási alapszabály értelmében a belépéskori létszám alapján kell a működési 
hozzájárulás összegét megállapítani. 60 Ft/lakos összeget határozott meg a 
társulás közgyűlése. Ez az összeg 2015. évre vonatkozóan 286 440.- Ft, melyet 
határidőig meg kell fizetni. Ennek az összegnek a forrása a 2015. évi 
költségvetés. 
Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, javaslata a napirenddel 
kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
Megadom a szót Váradi Mária képviselő asszonynak a bizottsági vélemény 
ismertetésére. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
bizottságunk megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta és 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek.  
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati 
javaslattal, kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés 
szerinti változatlan tartalommal. 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül - a következő határozatot hozta: 
 

3/2015.(I.29.) sz. képviselő-testületi határozat 
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Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 
Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodás V. fejezet 35./b.) pontja alapján a 
csatlakozáskori lakosságszámnak megfelelően a 2015. évi 
költségvetésében biztosítja a 2015. évi működési 
hozzájárulás összegét. 
A Társulás 26/2014. (XII. 10.) TGY. sz. határozatának 
megfelelően a 60 Ft/lakos összeget, 286.440,- Ft-ot, az 
Önkormányzat az előírt határidőig megfizeti. 

 
Felelős: Köves Mihály polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
 
 
Az V. napirendi pont tárgyalása: 
 
Az V. napirendi pont tárgya: A DAREH Rendszer Létrehozását Célzó 
Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásának módosítása  
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Az írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: Az előterjesztés indokolja részletesen, hogy a 
Társulási Megállapodás miként változott, ezt technikai jellegű módosításként 
kezelem, így részletesen nem kívánom ismertetni, hiszen az írásos anyag ezt 
tartalmazza. Van- e valakinek kérdése, véleménye, javaslata? 
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
Köves Mihály polgármester: Ezt a napirendi pontot megtárgyalta a Pénzügyi 
és Ügyrendi Bizottság, kérem az elnök asszonyt a bizottság véleményének 
ismertetésére. 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
bizottságunk megtárgyalta a napirendi pontot és egyhangúlag elfogadta, és 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen. Aki egyetért a határozati 
javaslattal, kérem szavazzon a határozati javaslat elfogadásáról az előterjesztés 
szerinti változatlan tartalommal  
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül - a következő határozatot hozta: 
 

4/2015.(I.29.) sz. képviselő-testületi határozat 
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Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete úgy 
dönt, hogy  
1.) elfogadja a Délkelet-Alföld Regionális 
Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását Célzó 
Önkormányzati Társulásnak a határozat mellékletét képező 
egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodását, 
2.) felhatalmazza a polgármestert az egységes szerkezetbe 
foglalt Társulási Megállapodás aláírására. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Köves Mihály polgármester 

 
A VI. napirendi pont tárgyalása: 
 
A VI. napirendi pont tárgya: A Békés-Manifest Közszolgáltató Nonprofit 
Kft.-vel kapcsolatos döntések 
A napirendi pont előadója: Köves Mihály polgármester 
 
Az írásos előterjesztés mellékelve. 
 
Köves Mihály polgármester: A rezsicsökkentés eredményeképpen az 
önkormányzatoknak hozzá kell járulni a Kft. folyamatos működéséhez. 2013. 
július 1-jétől lépett életbe a rezsicsökkentésről szóló jogszabály. Doboz 
Nagyközség Önkormányzatát 2014. február 1-jétől érinti a rezsicsökkentés 
miatti kiegészítés, a többi település esetében 2013. július 1-jétől. A működési 
kiadások finanszírozásához a Kft. 2014. december 31-ig tagi kölcsönt kért az 
önkormányzatoktól. 2015. január 1-jétől egyéb működési hozzájárulást kér a 
szemétszállítási tevékenység folyamatos biztosításához. A Képviselő-testület 
tagjai megkapták a kimutatást. Az első kimutatásban 2014. február 1-jétől 
becsült forrás hiány 2.293.301,- Ft volt. Ez a tervezett és becsült számadatok 
alapján jött ki. A tényadatok alapján, amikor lezáródott december 31-én az 
üzleti év, ez a forráshiány, tényleges bevételek és tényleges kiadások alapján 
számítva, 3.510.331,- Ft. Az Önkormányzatunk 2014. évben átutalt 854.749,- 
Ft összegű támogatást, és fönnmaradt 2.655.582,- Ft, amit 2015. január 31-ig 
kell, hogy kifizesse az Önkormányzat a Kft. részére. 2015. évben a 2.655.582,- 
Ft tagi kölcsön formájában kerül kifizetésre. Az a sajátossága, hogy a tagi 
kölcsön elméletileg visszajár a tulajdonosok részére, így Önkormányzatunk is 
kedvező esetben, például akkor, ha a szolgáltató eredményes pályázatot tud 
benyújtani és állami támogatásban részesül, akkor ebből az állami 
támogatásból a tulajdonosok által kifizetett tagi kölcsönt vissza tudja fizetni. A 
2013. és 2014. évben is veszteséges volt a szolgáltató, ez így lesz egészen 
addig, míg a rezsicsökkentésből származó bevételkiesést valaki nem pótolja. A 
2015. éves működési hozzájárulás, amit az előzetes becsült számadatok alapján 
kér a Kft., az  4.884.520,- Ft. A közgyűlés arról határozott, hogy a 80%-nak az 
1/12 részét kell havonta a tagönkormányzatoknak fizetni, ahhoz, hogy a 
szemétszállítás folyamatosan működjön. Folyamatban van a Nemzeti 
Közszolgáltató megalapítása, azonban ennek első feladatkörébe az áram, a gáz 
és a vízszolgáltatás fog bekerülni. Ezt követően kerül sor a szemétszállítási, 
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valamint a kéményseprési közszolgáltatás ellátásra. Sajnos a hulladékszállítási 
rendszer kényszerpályára állítja az önkormányzatokat, tekintettel arra, hogy a 
rezsicsökkentést érvényesíteni kell a jogszabályi előírások tekintetében, viszont 
ennek az ellentételezése nem biztosított központi forrásból. Nekem az a 
véleményem, hogy ha az állam előírja, hogy rezsit kell csökkenteni, ne az 
önkormányzati költségvetés terhére tegye, vagy ha előírja, akkor igenis 
központi forrásból próbálja meg biztosítani. Központi támogatást sajnos nem 
kap az Önkormányzat, más egyéb működési és pénzeszközökből valamit helyi 
adókból kell, hogy ezt a forrást biztosítsa. Átadnám a szót az ügyvezető úrnak. 
 
Bondár Lajos, Békés-Manifest Kft. ügyvezetője: Köszönöm szépen. 
Igazából nem a rezsicsökkentéssel van baj, hanem a bázis árral, amit a törvény 
megállapított. Jelenleg 2015-ben is a 2012-ben hatályos díjakkal számoltunk a 
lakosság felé. A 2015-ös kiadási költségekkel szemben ez okozza, az 
úgynevezett forráshiányt. Ki szeretném hangsúlyozni, hogy tőlünk kívülálló ok 
miatt következett be, mi jogszabályokat, törvényeket hajtunk végre. A 
díjmegállapító hatóság az állam, és ezt törvényben határozza meg, a feladat 
ellátásért az önkormányzatok és a közszolgáltatók felelősek. Ahogy a 
polgármester úr is mondta, az Önkormányzat nyakába szakadt ez a 
többletkiadás, mindaddig míg a kormány nem rendezi az árat. Azért látszik, 
hogy van némi remény, a jelenlegi szabályozás értelmében a tárca minisztere 
rendeletben fogja kihirdetni azokat a szolgáltatási díjakat, amiket a későbbiek 
folyamán alkalmazni lehet. Azok az alkalmazható díjak, már mintegy 
költségrendezést nyújtanak, és nem lesz szükség erre a pótlásra. Ezért is 
szerepel az előterjesztésünkben, hogy havonta kérjük ezeket a kompenzációkat, 
mert akármelyik pillanatban ez a miniszteri rendelet megjelenhet. Annyit 
szerettem volna még elmondani a Nemzeti Közszolgáltató Zrt.-vel 
kapcsolatban, ahogy a polgármester úr említette, hogy elindult, a minisztérium 
ezt a Zrt.-t megalapította, ha jól tudom, 1 milliárd Ft törzstőkével. Pontosság 
kedvéért első lépésben az energiaszektort, az áramot, a gázt és a távhőt. A 
második lesz a víz, a szemét és a kéményseprés. Ennyit szerettem volna 
mondani, és válaszolok a kérdésekre, ha lesznek. 
 
Köves Mihály polgármester: Fölvetődött az előkészítő munka során, hogy ha 
kettőheti szemétszállítási rendszerességre térne át az Önkormányzat, azon 
túlmenően, hogy a lakosság ezt negatívan éli meg, akkor csökkenhetne az 
Önkormányzati hozzájárulás. Ezzel kapcsolatban szeretném a véleményed. 
 
 
Bondár Lajos, Békés-Manifest Kft ügyvezetője: Akkor tudnám 
megmondani, hogy ha számításokat végeznénk, hogy a mostani kalkulációhoz 
képest mennyire csökkenne le az ár. Azt szeretném megjegyezni, hogy jelen 
pillanatban törvénysértést követnénk el, mivel a jelenlegi szabályozás 
értelmében heti rendszerességgel kell a falusi övezetből a kommunális 
hulladékot elszállítani. De nem zárkózom el ez elől. Több településen működik 
ez a gyakorlat. Akármikor várható az, hogy a kormányhivatal észrevételezést 
fog tenni és kötelezni fogja őket a törvényesség visszaállítására.  
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Köves Mihály polgármester: Kérdezem van-e valakinek kérdése, észrevétele, 
javaslata a napirenddel kapcsolatban?  
 
Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
bizottságunk a napirendi pontot megtárgyalta. El kívánnám mondani a magam 
részéről, hogy a Békés-Manifest Kft.-nek a tagi kölcsönnel való kérése a 
tavalyi évre és az idei évre vonatkozóan is elgondolkodtatott. Egy olyan kérdés 
merült fel, hogy lehetne-e más szolgáltatót megkeresni ezzel kapcsolatban, 
mert úgy látnám csak megalapozottnak a döntéshozatal kimenetelét, ha össze 
lehetne hasonlítani. Ha lenne olyan szolgáltató, ahol nem ilyen kényszerpályás 
megoldásra kényszerít bennünket, hogy tagi kölcsönnel pótoljuk, ezeket a 
veszteséggel működő Kft-ket. A kétely az ott van, hogy ez volt a második 
veszteséges év, és azt tudjuk, hogy ha a harmadik év is az, akkor magának a 
Kft.nek a működése is bizonytalanná válik. Ami azt jelenti, hogy Doboz 
település hulladékelszállítása sem lesz megoldva. Erre a kérdésre az aljegyző 
úrtól azt a választ kaptam, hogy azért alakult ki ez a helyzet, mert 
hulladékszállítási közszolgáltatást csak olyan cég végezhet, ami nagyobb 
százalékban állami, vagy önkormányzati tulajdonú. Amely települések 
nincsenek benne a Békés-Manifest Kft.-ben, azok olyan céget alapítottak, ami 
csak a saját településükön működik. Mivel Önkormányzatunk tagja a Kft.-nek. 
Így ezt a határozati javaslatot egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta. 
 
Köves Mihály polgármester: Köszönöm szépen, aki a határozati javaslatot 
elfogadja, az kézfelnyújtással szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül - a következő határozatot hozta: 
 

5/2015.(I.29.) sz. képviselő-testületi határozat 
 

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
BÉKÉS-MANIFEST Közszolgáltató Nonprofit Kft-vel kötött 
közszolgáltatási szerződéshez kapcsolódóan a következők 
szerint dönt: 
 
1. Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
a BÉKÉS-MANIFEST Közszolgáltató Nonprofit Kft 2014. 
december 19-i taggyűlésén elhangzottakat és az ott hozott 
határozatokat mérlegelve úgy határoz, hogy a továbbiakban 
is igénybe veszi a fenti társaság hulladékgazdálkodásával 
kapcsolatos közszolgáltatási tevékenységét. 

 
2. Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-
testülete kötelezettséget vállal arra, hogy a közszolgáltatás 
kapcsán felmerült 2014. évi kimutatott veszteség pótlását, a 
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64/2008. (III.28.) Korm. r. 3.§ (5) bek. alapján 
díjkompenzáció fizetését vállalja és azt 2015. január 30-ig 
a Társaság részére megfizeti. A fizetendő összeg 2.655.582 Ft, 
melynek fedezetét a Képviselő-testület az Önkormányzat 2015. 
évi költségvetésében biztosítja. 
 
Doboz Nagyközség. Önkormányzata Képviselő-testülete, a 
2015. évi tervezett kompenzációs igényeket elfogadja és 
kötelezettséget vállal arra, hogy a szolgáltatás kapcsán 
felmerült 2015. évi kimutatott veszteség pótlására, a 2015. évi 
tervezett kompenzációs igény 80% -ának figyelembevétele 
mellett, 1 2  h ó n a p r a  havi 325.625 Ft összegű kompenzációs 
díjfizetésre vonatkozó szerződést köt a Társasággal, melynek 
fedezetét a Képviselő-testület az Önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében biztosítja. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Köves Mihály polgármester 

 
 

VII. Bejelentések 
 
1. Megválasztott képviselők illetve a polgármester vagyonnyilatkozatával 
kapcsolatos 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Váradi Mária képviselő, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A 
Szervezet és Működési Szabályzat a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökét 
jelölte ki arra, hogy a vagyonnyilatkozatokat kezelje. A tavalyi évben, tehát 
októberben megválasztott képviselők, illetve polgármester úr is teljesítette a 
vagyonnyilatkozat tételi kötelezettségét. Ezt a vagyonnyilatkozatot ez év január 
30-ig vissza kell mindenkinek juttatni. Illetve egy törvénymódosítás okán a 
nem képviselő bizottsági tagok is kötelezettek a vagyonnyilatkozat tételre. A 
kötelezettségnek, ha jól tudom, egy fő kivételével eleget tettek. Kérném 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság részéről a vagyonnyilatkozat tekintetében a 
tájékoztatásom szíves figyelembe vételét. 
 
2. Köztartozás-mentesség 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Az Önkormányzati törvény rendelkezésének 
megfelelően a Képviselő-testület tagjai, valamint a nem képviselő bizottsági 
tagok is eleget tettek azon előírásnak, miszerint a köztartozásmentes adózói 
adatbázisba kérték felvételüket, és ez a felvétel mindenki részéről pozitívan 
került elbírálásra.  
 
3. Szennyvízberuházás 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
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Köves Mihály polgármester: A Miniszterelnökség gazdálkodásért és 
személyügyekért felelős helyettes államtitkárától kapott levél, illetve az önerő-
támogatói okirat alapján szeretném tájékoztatni a jelenlévőket, hogy a 
kérelmünk alapján a korábban megnyert 200.161.128,- Ft-os összegű vissza 
nem térítendő önerő támogatás felhasználási határidejét 2015. október 31-ig 
meghosszabbították. Azért van nagy jelentősége, mert a korábbi engedély 
2014.december 31-én lejárt. Mint tudjuk a beruházás lassan halad, bízunk 
benne, hogy most már felgyorsulnak a munkálatok. Nem sikerült olyan 
mértékben elkészülni a munkálatokkal, hogy a benyújtott szállítói számlák 
alapján maradéktalanul ezt az összeget le tudja hívni. Mintegy 177 millió Ft 
önerő támogatás felhasználására nyílik lehetőség. Szeretném megköszönni dr. 
Kovács József országgyűlési képviselő úrnak a segítségét, hiszen december 
folyamán kérte, hogy jelentsük, hogy milyen problémáink vannak, illetve, hogy 
milyen önerő-támogatással kapcsolatos kérelmünk lehet a beruházások 
területén. Ez a kérelem pozitív elbírálású lett. Egyszerűen úgy is 
fogalmazhatunk, hogy nyertünk 177 millió Ft-ot, hiszen ha ezt nem engedte 
volna a miniszterelnökség, akkor ez az önerő támogatás a központi 
költségvetésben maradt volna.   
 
 
4. START közmunkaprogram 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
 
Köves Mihály polgármester: A Munkaügyi Központ Járási Kirendeltségén 
egyeztetést folytattunk Megyeri Lajos községgazda úrral a 2015 márciusától 
induló közmunkaprogramokkal kapcsolatban. Ennek eredményeként öt 
közmunkaprogramot szeretnénk indítani márciustól. A Belügyminisztériumtól 
kapott tájékoztatás alapján március 16-tól lesz lehetőség arra, hogy a 
közmunkaprogramokat be tudjuk indítani. A jelenleg futó 
közmunkaprogramoknál 234 fő foglalkoztatására nyílt lehetőség, ebből 30 
főnek a közfoglalkoztatási szerződése március 31-én jár le. A többiek esetében 
február 28-án járnak le a szerződések. Véleményünk az, hogy minél több 
embert kell bevonni a közmunkaprogramba, hiszen a családok megélhetéséről 
van szó és ez a foglalkoztatás, ami jelenleg tart ez 234 fő mindennapi életét 
tudja megkönnyíteni.  
Az induló programokkal kapcsolatban az alábbiakat szeretném elmondani:  

1. Belvízprogram néven, ennek a költsége 58.717.000,- Ft-ot jelent, ez 45 
fős. 

2. Belterületi utak, járdák, kerékpár utak karbantartása, felújítása. Ez 
63.049.000,- Ft-ot jelent és 45 fős. 

3. Külterületi utak karbantartására, 64.089.000,- Ft-ot terveztünk 
kiadásként 45 fővel. 

4. Mezőgazdasági közmunkaprogram. 66.627.000,- Ft-ot terveztünk be 45 
fővel. 

5. Helyi sajátosságokra épülő program. Itt az intézmények felújítása, 
karbantartása végezhető el. 68.352.000,- Ft-ot és 40 főt terveztünk. 
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Ezek az adatok a foglalkoztatás teljes időtartamára vonatkoznak, ami azt 
jelenti, hogy 2015. március 16-tól 2016. február 29-ig. Az összköltsége 
320.834.000,- Ft. A kérelmek elbírálása folyamatban van a 
Belügyminisztériumban. Az elbírálás menete, hogy a Járási Munkaügyi 
Központ az elsődleges igényfelvevő, elbíráló, utána a Regionális Munkaügyi 
Központ, majd a Belügyminisztérium a jóváhagyó szerv. Bízunk abban, hogy a 
220 fő alkalmazását fogják engedni. 
A 290/2014. (XI.26) Kormányrendeletre szeretném a figyelmet felhívni, ami a 
kedvezményezett járások besorolásáról szól. Arról szól, hogy Doboz 
átmenetileg támogatott és kedvezményezett települések közé tartozik. Ez azt 
jelenti, hogy 2015. évben még indíthatunk START közmunkaprogramot. 2016. 
évtől már a nem kedvezményezett településekhez tartozik Doboz, tehát 
akkortól már nem indíthatók START közmunkaprogramok. Természetesen ez 
nem azt jelent, hogy befejeztük a közmunkaprogramot, hanem azt jelenti, hogy 
az állami támogatás beruházásokra, fejlesztésekre nem igényelhetők. Amit 
finanszíroz az állam, a közfoglalkoztatotti bér, a 13,5%-os szociális 
hozzájárulási adó, és ezen költségek 20%-os mértékével megegyező dologi 
kiadások, működési kiadási költség tömeg. Nem tudtak választ adni, hogy a 
2016. évtől induló hosszú távú közmunkaprogramoknál milyen sajáterő 
biztosítására van lehetőség. Jelenleg a szabályok, úgy tartalmazzák, hogy 70-
100%-os mértékű a bér és a dologi kiadás, de hogy egy év múlva milyen 
intenzitású lesz ez a támogatás, azt nem tudták megmondani. Korábban a 
START közmunkaprogramokhoz nem kellett önerő. A most indítandó 
közmunkaprogramokhoz a bér és a fél szociális hozzájárulási adóhoz 100%-os 
mértékű állami támogatást biztosít az állam. Viszont a dolgi és felújítási 
kiadásokhoz, úgy nevezett sávos finanszírozással önerőt kell, hogy biztosítson 
az önkormányzat. Ennek a mértéke az alábbi: 15 fős létszámig 100%, tehát ott 
nem kell önerő, további 30 fő esetében 90%-os a támogatás, tehát 10%-os 
önerőt kell biztosítani. Mi a 100-120 fős létszámot jelöltük meg a korábbi 
igényünkben és 45 főn felüli létszámnál 80%, és 150 főnél, ha jól tudom, ott 
pedig 30%-os önerőt kell biztosítani. Ezért volt nagy jelentősége az 
egyeztetésnek, hiszen ott került sor a programok pontosítására. A létszám 
keretek emiatt alakultak úgy, hogy négy program esetébe 45 fő, egynél pedig 
40 fő. Bízunk abban, hogy ezek a támogatási kérelmek pozitív elbírálásban 
részesülnek, illetve, hogy a kedvezményezetti besorolást úgy módosítják, hogy 
Doboz bekerül a kedvezményezetti körbe. A települések három szempont 
szerint kerülnek besorolásra. Van egy nem kedvezményezett, egy átmenetileg 
kedvezményezett és egy kedvezményezett kör. Az átmenetileg 
kedvezményezett körbe Dobozon kívül még Csorvás város van. Igyekeztük a 
programokat úgy összeállítani, Szabó László és Nagy Károly 
közreműködésével, hogy az hosszabb távon biztosítsa a közfoglalkoztatásban, 
illetve a feladatellátásban további sajáterős beruházásokra nem lesz szükség. 
Ehhez az kell, hogy megfelelő támogatottsága legyen a programoknak. Alap 
esetben 110.000,- Ft/fő/hó a támogatás, amit igénybe lehet venni. Doboz 
esetében ez kedvezményezett elbírálás alá fog esni, hiszen engedélyt kaptunk 
arra, hogy ez az összeg magasabb legyen. Éppen a beruházási kiadások 
beépítésével. Úgy tervezzük, hogy a dologi illetve a beruházási kiadások 
összességében, olyan 7,5 millió Ft összeg lenne programonként, és mi olyan 70 
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millió Ft körüli összegre tornáztuk ezt fel. Az a 30 millió Ft-os többlet igény, 
ami szerepel a programunkban, igen jelentős fejlesztést tesz lehetővé. Az 
elbírálást követően hatósági szerződést kell aláírni a Munkaügyi Központ és az 
Önkormányzat között. Ennek megfelelően kell majd a költségvetésbe beépíteni 
a sajáterő nagyságát. Korábbi években is volt a közmunkaprogramra sajáterő 
betervezve.  
 
 
5. Szociális tűzifa 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: A Szociális és Gyermekügyek Bizottsága eddig 
600 kérelmet bírált el. 220m3 tűzifát sikerült beszállítani eddig az erdészettől.  
Január 27-én kezdődött meg a kérelmezők részére a kiszállítás. Sajnos az erdei 
utak nagyon rossz állapotban vannak, nehéz a megközelítés. Próbáljuk a 
nehézségeket leküzdeni, Dézsi Ferenc erdésszel kapcsolatban vagyunk, amint 
lehet a szállítás meg fog történni. Nagyon várják az emberek a fát, sőt még 
viták is kialakulnak, hogy kinek vigyék hamarabb. Mindenkit megnyugtatnék, 
hogy sorra fog kerülni. Ez a mennyiség a jövő héttel bezárólag kiszállításra 
kerül. 
 
5. MÁK felülvizsgálat 
Előadó: Köves Mihály polgármester 
 
Köves Mihály polgármester: Küldött a MÁK egy értesítést, miszerint a 2013. 
évi normatív, illetve központi támogatások a rendelkezésére álló adatok alapján 
felülvizsgálta. Megállapította, hogy a pénzbeli szociális ellátásokhoz nyújtott 
támogatásból 3.246.232,- Ft összegű támogatás felhasználása nem történt meg. 
Tehát ennek a visszafizetését rendeli el. A bölcsődei ellátásnál pedig 406.739,- 
Ft-ot nem használtak fel. Ez is visszafizetendő összegként van nyilvántartva. 
Ez összességében 3.652.971,- Ft visszafizetést jelentene az Önkormányzat 
részéről. Nem tudom, hogy szakmailag hogyan vezényelték a támogatás 
felhasználását, de mi minden erőnkkel azon vagyunk, hogy mit tudnánk még 
elismertetni a támogatás felhasználásaként. Személyesen megyek egyeztetni, 
hogy ezt az összeget ne kelljen, vagy csak részben kelljen visszafizetni. Nem 
tudom, hogy mi miatt nem használták fel a támogatást céljának megfelelően. A 
MÁK a beszámoló alapján leellenőrizte. Próbáltuk a megbeszélések során, 
különböző tételekkel alátámasztani, nem sok sikerrel. Bízunk benne, hogy 
mentjük, ami menthető. 2013. évtől már feladatfinanszírozásról beszélünk és 
nem normatívfinanszírozásról. A feladatfinanszírozás lényege az, hogy 
amilyen célra adják a támogatást, azt bizonyítottan, arra a célra kell 
felhasználni. Ezt szociális ellátásoknál segélyként, vagy szociális 
feladatellátásnál fel lehetett volna használni. Ha nem sikerül azoknak a 
tételeknek az elismertetése, amik egyeztetés alatt állnak, akkor vissza kell 
fizetni. Ez egy folyamatban lévő dolog, amint lezárul, tájékoztatni fogom a 
Képviselő-testületet. 
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Köves Mihály polgármester: Van-e további bejelentés? 
 
Hidvégi Julianna képviselő: Január 6-án a Dobozi Értéktár Bizottság 
ülésezett. 24 dobozi értéket fogadtunk el, ezeknek a leírását a jövő héten 
szerdától meg lehet tekinteni a dobozi honlapon, Települési értéktár címen. Ez 
azt jelenti, hogy ezt a 24 dobozi értéket, indoklással ellátva jellemezzük és ezt 
mindenki elolvashatja. Aki ezt elolvassa, az reményeink szerint kedvet kap 
ahhoz, hogy akár ő is terjesszen fel olyan értéket, amire méltán lehetünk 
büszkék. Szeretnénk ezt gyarapítani, hogy évvégére megduplázódjon. 
Szeretnénk, ha ezt minél többen elolvasnák. Ennek a munkának a folyománya 
az, hogy együttműködő partnerei vagyunk egy olyan pályázatnak, ahol ezeket 
az értékeket tudjuk népszerűsíteni. Reméljük, hogy nyertes lesz ez a pályázat. 
 
Benne vagyunk egy olyan megyei programban, amely négy települést érint, 
Sarkad, Békés, Doboz és Békéscsaba helyszínekkel. Február 12-én lesz 
Cigánykerék néven egy roma kulturális nap, melyre mindenkit szeretettel 
invitálunk. Délelőtt kezdődik gyermekprogramokkal, olyan neves 
művészekkel, akiket saját költségvetésből nem tudnánk finanszírozni. Ezért is 
vagyunk büszkék, hogy ebbe a programba bekerültünk. A program 
összeállítása folyamatban van. Amikor összeállt, a Hírmondóban közzétesszük. 
Az egész napos program zárása a Csabagyöngyében lesz. 
 
Egy másik megyei program pénteken lesz, azaz holnap. Részt vettünk egy 
felmérésben, ahol arra kíváncsiak, hogy a 26 év alatti fiatalok hogyan vannak 
megelégedve, azokkal a lehetőségekkel, ami a szabadidejükre vonatkozik. A 
kérdőívet 768-an töltötték ki. A válaszok kapcsán tréningeket fognak tartani 
azoknak, akik szeretnének ebben a munkában még inkább részt venni. Nem 
csak arról van szó, hogy megismerjük, hogy kinek milyen vágyai, elképzelései 
vannak, hogy helyben még jobb, még tartalmasabb legyen az életük, illetve egy 
élhetőbb közösséget hozzunk létre, hanem aktivizálni is szeretnénk a fiatalokat. 
Tehát, hogy megtanulják azt, hogy mik azok a lépések, azok a lehetőségek, 
aminek folyamán ők is tevékenyen részt vehetnek a közösség, illetve a helyi 
közélet alakításában. Holnap lesz az első tréning. 
 
Készülőben van a rendezvénytervünk, ebben nem csak a Közösségi Ház által 
szervezett programok vannak benne, hanem azok a programok is, amik 
helyileg ott vannak, hiszen amióta mi integrált közösségi szolgáltató térként 
működünk, több olyan kötelező feladatunk is van, ami ezt megkívánja. Ha azt 
olvassátok a programban, hogy IKSZT, akkor ez egy olyan kötelező program, 
amit be kellett venni a tervbe, mert ezzel nekünk el kellett számolni negyed- 
illetve félévente. Ezért fordulhat az elő, hogy beírtunk olyat, hogy lakodalom. 
Lakodalmat úgy lehet tartani, hogy azt a feltételt biztosítani kell, melyet az 
ÁNTSZ előír.  
 
Szeretnénk, hogy lenne községi majális, Fogathajtó verseny, Mézes fesztivál 
illetve Augusztus 20-ai ünnepség. Az is nem soká köztudottá válik, hogy kik 
lesznek a sztárvendégek. Köszönöm szépen! 
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Nyisztor Mihályné, Posta Hivatal vezetője: Januárban megkeresett engem a 
Dél-Alföldi Postatörténeti Alapítvány azzal, hogy Dobozon a Posta 150 éve 
működik. Ezeket a jubileumokat a Magyar Posta szeretné megünnepelni az 
Önkormányzattal együtt. Olyan alkalmakkal, amikor falurendezvény van. Ha 
kérhetem és meg tudunk egyezni a szüreti ünnepség keretében lehetne az 
ünnepség. A rendezvényen, attól függően, hogy milyen háttértámogatásunk 
van, a Körzeti Posta, a Kelet-Magyarországi Posta Igazgatóság illetve a 
vezérigazgatóság képviselteti magát. Ehhez szeretnénk segítséget kérni az 
Önkormányzattól. Ez az ünnepség csak akkor lenne szép, ha helyi gyerekek 
fellépnének, műsort tudnánk adni. Az Alapítványnak van egy vándorkiállítási 
anyaga, amit szeretnének a rendelkezésünkre bocsátani, ezt kiegészítenénk 
azzal a helyi anyagokkal, amiket mi gyűjtünk össze helyileg. Segítséget kérnék 
a hely biztosításával kapcsolatban. Ezekhez a rendezvényekhez túlzott anyagi 
támogatást nem kapok, tehát konkrétan ingyen szeretném a helyet az ünnepség 
lebonyolítására. Anyagi támogatásra is szükségünk van, amit máshonnan is 
próbálok beszerezni. Egy helyi postatörténeti kiadványt is elvárnak tőlem, 
ennek a nyomtatásában esetleg vagy a Hírmondóban való megjelenésben, ha 
tudnának segíteni nekem. 
 
 
Köves Mihály polgármester: Azt javaslom, hogy a Közösségi Ház 
közreműködésével készítsük elő, munkamegbeszélések alapján konkretizáljuk 
az elképzeléseket, a gyakorlati megvalósításokat. Ezt követően döntenénk 
arról, hogy tudjuk-e támogatni, milyen formában, mikor lenne ez 
megvalósítható. 
 
 
További bejelentés nem volt. 
 
XIII. Kérdés, interpelláció: nem volt 
 
Mivel több tárgy, kérdés, interpelláció nem volt a polgármester megköszönte a 
hozzászólásokat, javaslatokat és a nyílt ülést 15.16 órakor bezárta és javasolta, 
hogy 5 perc szünet után zárt üléssel folytassa a testület munkáját. 
 
 
 

k.m.f.t. 
 
 
 
 Szabó Tibor Köves Mihály 
 aljegyző polgármester 
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